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JEGYZŐKÖNYV 

 
KÉSZÜLT: 2014. január 29-én 15,00 órakor, Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-

testületének soros, nyilvános ülésén. 

 

A TESTÜLETI ÜLÉS HELYE: A Polgármesteri Hivatal díszterme. 

 

JELEN VANNAK: dr. Garay Rita polgármester, Benyó Pál, Hovorka István, Malya György, 

Tuska Pálné, Varga András képviselők. 

 

IGAZOLTAN VAN TÁVOL: Takács Ferenc alpolgármester. 

 

NEM JELEZTE TÁVOLMARADÁSÁT: dr. Kancsó János, Litauszki András képviselők. 

 

TANÁCSKOZÁSI JOGGAL VESZ RÉSZT: Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina 

jegyző, dr. Bohács Gábor aljegyző, Vantara Jánosné pénzügyi osztályvezető. 

 

A jegyzőkönyvet vezeti: Héjja Bálintné ügyintéző. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Köszönti a képviselő-testületi ülésen megjelent képviselőket, 

köztisztviselőket, intézményvezetőket, a bizottságok nem képviselő tagjait, a média 

képviselőit, az érdeklődő lakosokat. Külön köszönti Varga Zoltán országgyűlési képviselőt. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes és az ülést megnyitja. Jegyzőkönyvvezetőnek Héjja 

Bálintnét jelöli ki.  

Szavazásra bocsátja a meghívóban szereplő napirendi javaslatot.  

 

A szavazásban résztvevők száma: 6 fő. 

A képviselő-testület az alábbi napirend megtárgyalásával 6 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül egyetért: 

 Napirend: 
Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről 

Beszámoló a lejárt határidejű testületi határozatok végrehajtásáról 

1. A „Békés Megyei Ivóvízminőség-javító Program” önerő igazolása tárgyában 

meghozott 218/2013. (X. 18.) kt. határozat módosítása 

2. A Jankó János Általános Iskola és Gimnáziumban keletkezett tűzkár 

helyreállítása 

3. Gyermek háziorvosi feladatok helyettesítéssel történő ellátása  

4. A tótkomlósi állati hulladékgyűjtő és átmeneti tároló telep működtetésének ügye 

5. Az önkormányzatok és társulásaik 2013. december 31-ei adósságállományának 

állam általi átvállalása 

6. Egyebek 
 

  (A napirendhez tartozó előterjesztések a jegyzőkönyv mellékleteként szerepelnek.) 

 
 

       Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata a tájékoztatóval kapcsolatban? Mivel kérdés, észrevétel, hozzászólás, 

javaslat nem volt, szavazásra bocsátja a tájékoztató elfogadását. 
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A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

3/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

     Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester 

tájékoztatóját a két ülés közötti fontosabb eseményekről elfogadja. 

 

                   Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

                   Határidő: azonnal 

 

 

      Beszámoló a lejárt határidejű testületi határozatok végrehajtásáról 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy a beszámolóval kapcsolatban van-e 

valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel kérdés, észrevétel, 

hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja a beszámoló elfogadását. 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

4/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

Beszámoló a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok 

végrehajtásáról 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a lejárt 

határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról szóló 

beszámolót elfogadja.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

  

1. A „Békés Megyei Ivóvízminőség-javító Program” önerő igazolása tárgyában 

meghozott 218/2013. (X. 18.) kt. határozat módosítása 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkéri Varga András képviselőt, bizottsági elnököt, hogy 

ismertesse a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság határozatát. 

 

Varga András képviselő, bizottsági elnök: Ismerteti a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

határozatát. 

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.”  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy időközben a Kormány a „Békés Megyei 

Ivóvízminőség-javító Program” című nagyprojekt támogatása további növelésének 

jóváhagyásáról döntött, melynek következtében megemelkedett a teljes projekt összköltsége, 

ezért az önerő igazolása tárgyában meghozott 218/2014. (X. 18.) kt. határozat módosítása 

szükséges. Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, javaslata? 
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Varga Zoltán országgyűlési képviselő: Köszöni a felszólalás lehetőségét valamint azt, hogy 

Tótkomlós Város Önkormányzatától folyamatos meghívást kap a soros képviselő-testületi 

ülésekre. Elmondja, hogy az ivóvízminőség javító programot körülbelül 10 évvel ezelőtt 

indították el. Önkormányzati feladat a város egészséges ivóvízzel történő ellátása, és ezért az 

önkormányzatok létrehoztak egy társulást először Békés megyében, majd a Dél-alföldi 

régióban. Először a technológia alapokon történő ivóvíztisztítás ötlete merült fel, mely szerint 

a vizet különböző kémiai eljárással lehet tisztítani. Majd az Arad megyei kapcsolatok révén 

felmerült az az ötlet, hogy ha van a határ túloldalán egészséges ivóvíz, akkor miért nem 

vásárolnak onnan? Ezen az úton el is indultak, és szinte mindenki meg is nyugodott, aztán 

nem tudni miért, egy évvel ezelőtt a folyamat megfordult, és újra a víztisztítás technológiája 

jött elő. Szerinte az önkormányzatok előtt nem ismert a teljes technológiai leírást, mely egy 

150 oldalas dokumentum. Ő interneten utánanézett, letöltötte a dokumentumot, és azt 

tapasztalta, hogy nagyon helyesen rengeteg olyan rekonstrukció van benne, ami szükséges a 

hálózathoz, de a technológia úgy van megfogalmazva, hogy X m³ vízből – ez több ezer m³ 

napi fogyasztású víz – kell kivonni az arzént, az ammóniát, stb. Ezt a technológiát majd valaki 

meg fogja tervezni. Ezzel elég komoly technológiai gond és probléma lesz, ráadásul az ilyen 

technológia fenntartása és üzemeltetése nem lesz olcsó. Ő írásbeli kérdést intézett Németh 

Lászlóné nemzeti fejlesztési miniszter asszonyhoz és megkérdezte, hogy mi volt az oka 

annak, hogy megváltozott a koncepció? Mennyi lesz a víz kalkulált díja, és továbbra is 

kérdezi, hogy miért bukott meg a régi koncepció? Kérdéseire választ még nem kapott. 

Kifejezetten azért ment ki Bukarestbe egy képviselő társával, hogy a miniszter asszonynak 

feltett kérdéseket ott is feltegye az ottani államtitkárnak. Azt a választ kapta, melyet az 

Alföldvíz Zrt. vezérigazgatója is megerősített, hogy minden engedély megvan a román 

hatóságok részéről a vízátvezetéshez. Ebbe adófizetői pénzt beleöltek az elmúlt időszakban, 

több száz millió forintot. Megvásárolták a vízbázis koncesszió jogát, számtalan utat. Sajnos 

nem fog megvalósulni, amely egy komoly probléma. 

Azért is igyekszik megjelenni valamennyi képviselő-testületi ülésen, hogy a polgármesterek 

figyelmét felhívja arra, hogy az ügy nincs még veszve, ezen még lehet változtatni. Hosszú 

éveken keresztül komoly vízdíjat fognak fizetni az önkormányzatok, amennyiben a „Békés 

Megyei Ivóvízminőség-javító Program” általi projekt fog megvalósulni.  

Végül elmondja, hogy az elmondottakkal nem az a célja, hogy ne javasolja a határozati 

javaslat elfogadását, hiszen nem tud mást tenni jelen állás szerint a Képviselő-testület, Ő csak 

tájékoztatási jelleggel szólalt fel. Köszöni, hogy meghallgatták. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megköszöni Varga Zoltán országgyűlési képviselő úr 

tájékoztatását. Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése, észrevétele, hozzászólás, 

javaslata? Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, a 

Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság javaslata alapján szavazásra bocsátja a határozati 

javaslatot.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

5/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

A „Békés Megyei Ivóvízminőség-javító Program” önerő igazolásához 

meghozott 218/2013. (X. 18.) kt. határozat módosítása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete dönt arról, hogy 

a 218/2013.(X.18.) kt. határozatát az alábbiak szerint módosítja, a 

határozat módosítással nem érintett pontjainak a változatlanul 

hagyásával:  
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A Képviselő-testület elfogadja a „Békés Megyei Ivóvízminőség-javító 

Program” című támogatott nagyprojekt önerejének igazolását, az 

alábbiak szerint: 

A projekt címe, a pályázati anyagban megjelölttel összhangban: 

Békés Megyei Ivóvízminőség-javító Program 

Pályázati azonosító jel: KEOP-1.3.0/09-11-2012-0009 

A projekt megvalósítási helyszíne: Békés, Csongrád és Hajdú-Bihar 

megye 

A pályázati konstrukció száma: KEOP-1.3.0/09-11 Ivóvízminőség-

javítás  

A projektnek az 1746/2013.(X.17.) [Támogatási szerződés 1. sz. 

módosítása] és az 1937/2013.(XII.13.) Korm. határozatnak 

[Támogatási szerződés 2. sz. módosítása] megfelelően a támogatás 

szempontjából elszámolható nettó összköltsége a Támogatási 

szerződés 2. sz. módosításával megegyezően: 38.060.344.909,- Ft. A 

támogatás mértéke a projekt elszámolható nettó összköltségének a 

88,445729 %-a, de legfeljebb 33.662.749.515,- Ft.  

A projekt teljes költségére vonatkozó önkormányzati önrész 

mindösszesen: 4.397.595.394,- Ft, amelynek 100 %-ára a projektben 

részt vevő hatvanhat önkormányzat a BM EU Önerő Alap támogatását 

kívánja igénybe venni.  

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete kötelezettséget 

vállal arra vonatkozóan, hogy a KEOP-1.3.0/09-11-2012-0009 

azonosító számú projekt rá jutó önkormányzati önrész összegét a 

2014. és a 2015. évi költségvetési rendeletében az alábbiak szerint 

biztosítja. 

 

Az 

önkormányzatra 

jutó összes saját 

forrás (forint) 

2014. év 

(forint) 

2015. év 

(forint) 

Tótkomlós 

Város 

Önkormányzata 
85.313.351 29.912.033 55.401.318 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal, illetve értelem szerint 

 

2. A Jankó János Általános Iskola és Gimnáziumban keletkezett tűzkár 

helyreállítása 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkéri Varga András képviselőt, bizottsági elnököt, hogy 

ismertesse a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság határozatát. 

 

Varga András képviselő, bizottsági elnök: Ismerteti a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

határozatát. 

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.”  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy 2013. december 20-án sajnálatos módon tűz 

ütött ki a Jankó János Általános Iskola és Gimnázium I. emeleti földrajz szaktermében, 

melynek következtében a helyiség teljesen kiégett, a benne lévő eszközök, bútorok 
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megsemmisültek. A tűzeset következtében a szaktanterem melletti szertár helyisége, valamint 

az épület I. és II. emeleti folyosói is károsodtak. Annak érdekében, hogy az iskolai tanítás 

elkezdődhessen a téli szünetet követően, az intézményt működtető Önkormányzat nevében 

haladéktalanul intézkednie kellett a szükséges helyreállítási munkák (festés-mázolás, építészi 

munkák, gépészeti-villanyszerelési munkák) megrendeléséről. A munkálatok helyreállítása 

még a téli szünet ideje alatt megkezdődtek, melyek lassan be is fejeződnek. A biztosító 

felmérte a károkat és tájékoztatást adott arról, hogy a helyreállítás és a pótlásra szoruló 

eszközök beszerzésének költségét – nagy valószínűséggel – teljes mértékben megtéríti. 

Részükről már 4 millió forint előleg átutalása megtörtént. Utólagosan kéri a Képviselő-

testületet arra, hogy a vállalkozókkal megkötött szerződéseket hagyják jóvá. Minden egyes 

helyreállítási munkára bekértek 3 árajánlatot, melyek közül a legkedvezőbb ajánlatot adóval 

kötötték meg a szerződést. 

Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata. Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, 

a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság javaslata alapján szavazásra bocsátja a határozati 

javaslatot.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

6/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

A Jankó János Általános Iskola és Gimnáziumban keletkezett tűzkár 

helyreállítására megkötött vállalkozási szerződések jóváhagyása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete utólagosan 

jóváhagyja a 2013. december 20-án, a Jankó János Általános Iskola és 

Gimnázium I. emeleti földrajz szaktantermében keletkezett tűz okozta 

károk – az intézményben folyó oktató-nevelő munka feltételeinek 

biztosítása érdekében történő – azonnali helyreállítási munkáinak 

elvégzésére a polgármester által 

 

- Bedron Csaba János egyéni vállalkozóval (5940 Tótkomlós, 

Kossuth L. utca 16.) 2013. december 27. napján, bruttó 2.349.348.-

Ft összegű ajánlati ár elfogadása mellett aláírt vállalkozási 

szerződést, valamint 

- a Gyivicsán Zsolt egyéni vállalkozóval (5940 Tótkomlós, Huba 

utca 5.) 2013. december 23. napján, bruttó 2.225.332.-Ft összegű 

ajánlati ár elfogadása mellett aláírt vállalkozási szerződést. 

 

A fent említett vállalkozási szerződések szerinti vállalkozói díjak 

fedezetét a biztosító által kifizetett kártérítés összege biztosítja. 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges 

intézkedések megtételére. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

3. Gyermek háziorvosi feladatok helyettesítéssel történő ellátása  
 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a gyermek háziorvosi körzetet ellátó doktornő 

kéréssel fordult a Tisztelt Képviselő-testület fele, melyben kéri - 6 hónapra - a gyermek 

háziorvosi körzet helyettesítéssel történő ellátását.   
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Megkéri Varga András képviselőt, bizottsági elnököt, hogy ismertesse a Városfejlesztési és 

Pénzügyi Bizottság határozatát. 

 

Varga András képviselő, bizottsági elnök: Ismerteti a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

határozatát. 

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.”  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a doktornő egyenlőre június hónapig kérte a 

gyermek háziorvosi körzet helyettesítéssel történő ellátását. Megkérdezte dr. Szugyiczki 

Ilonát, hogy június után mi a szándéka a feladat további ellátásával kapcsolatban? A kérdésre 

nem tudott választ adni. Ezt követően jelezte a doktornőnek, hogy a Képviselő-testület a 

jövőben nem valószínű, hogy a további helyettesítéshez hozzájárul, hiszen a mára kialakult 

helyzet már másfél éve tart, és a gyermekek ellátása Tótkomlóson ebben a formában nem 

igazán felel meg az elvárásoknak, ezért végleges megoldás szükséges 2014 júniusától. A 

doktornő jelenleg külföldön tartózkodik, hazatérése után válaszolni fog a gyermek háziorvosi 

körzet jövőben történő működtetésével kapcsolatban.  

Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata? Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, 

a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság javaslata alapján szavazásra bocsátja a határozati 

javaslatot.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

7/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

Gyermek háziorvosi feladatok helyettesítéssel történő ellátása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul 

ahhoz, hogy Dr. Szugyiczki Ilona gyermek háziorvos - tartós távolléte 

idejére, de legfeljebb 2014. június 30-ig - a gyermek háziorvosi 

feladatokat - Dr. Csányi Ágnes gyermek háziorvos és Dr. Machnitz 

András felnőtt háziorvos személyén keresztül - helyettesítéssel lássa el 

azzal a feltétellel, hogy Dr. Csányi Ágnes gyermek háziorvos a 

tanácsadási időn kívül a téli hónapokban heti 3 alkalommal tartson 

rendelést. 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges 

intézkedések megtételére és arra, hogy folytasson további 

tárgyalásokat a jelenlegi és esetleg más szolgáltatókkal, a gyermek 

háziorvosi körzet állandó, folyamatos és nem helyettesítés útján 

történő ellátásának megoldása érdekében. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal, illetve 2014. június 30. 

 

4. A tótkomlósi állati hulladékgyűjtő és átmeneti tároló telep működtetésének ügye 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkéri Varga András képviselőt, bizottsági elnököt, hogy 

ismertesse a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság határozatait. 

 

Varga András képviselő, bizottsági elnök: Ismerteti a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

határozatait. 
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„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az 1. határozati javaslatot.  

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 2. határozati javaslatot. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 3. határozati javaslatot. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 4. határozati javaslatot. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az 5. határozati javaslatot.” 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy az állati hulladékgyűjtő és tároló telep 

üzemeltetése kapcsán a kötelező 5 éves fenntartási idő lejárt. Több település önkormányzata 

jelezte, hogy a jövőben nem kíván részt venni a telep további működtetésében. Ennek 

következtében olyan magas összegre emelkedett az egyes településekre jutó telepüzemeltetési 

költség, hogy a többi önkormányzat nagy része sem tudta a további működtetést bevállalni.  

Ennek megfelelően az 1. határozati javaslatban Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-

testülete tudomásul veszi, hogy a tulajdonközösség a Tótkomlós és térsége Állati 

hulladékkezelési Önkormányzati Társulás keretében megvalósult állati hulladékkezelési 

rendszert 2014. január 1-től nem működteti tovább. A 2. határozati javaslatban Tótkomlós 

Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tótkomlós és térsége Állati hulladékkezelési 

Önkormányzati Társulás keretében megvalósult állati hulladékkezelési rendszer részét képező 

ingó és ingatlan vagyon használatára vonatkozóan forgalmi értékbecslés beszerzéséről 

határoz. Mivel a tulajdonközösség úgy határozott, hogy bérbe kívánja adni az állati 

hulladékgyűjtő és tároló telepet, ezért a 3. határozati javaslat szerint Tótkomlós Város 

Önkormányzat Képviselő-testülete a Tótkomlós és térsége Állati hulladékkezelési 

Önkormányzati Társulás keretében megvalósult állati hulladékkezelési rendszer és a közös 

tulajdont képező ingóságok hasznosítására pályázati kiírást tesz közzé bérleti díj 

meghatározása nélkül. Amíg a pályázati kiírás nem jár eredménnyel, addig a 4. határozati 

javaslat szerint Tótkomlós Város Önkormányzata használhatja az állati hulladékkezelési 

rendszert azzal, hogy vállalja a telep fenntartási költségeinek (éves költség 540.000,- Ft) 

megfizetését. Mivel az állati hulladék begyűjtéséről továbbra is gondoskodnia kell az 

önkormányzatnak, ezért az 5. határozat javaslat szerint a Képviselő-testület a településen 

keletkező állati hulladék összegyűjtésére és elszállítására ajánlatot kér be az ATEV 

Fehérjefeldolgozó Zrt.-től (6800 Hódmezővásárhely, Tanya 1232/b.), valamint Gáspár Tamás 

egyéni vállalkozótól (5830 Battonya, Vasút út 42.), és a kedvezőbb ajánlatot adóval köti meg 

a közszolgáltatási szerződést.   
 

Benyó Pál képviselő: Elmondja, hogy az 1. határozati javaslatban 2014. január 1-je szerepel, 

azonban a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottsági ülésen arról volt szó, hogy a 

tulajdonközösség 2014. január 31. napját követően nem működteti tovább az állati 

hulladékkezelési rendszert. Megkérdezi, hogy jelen esetben melyik dátum a helyes? 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a telep működtetésének utolsó napja 2014. 

január 31. napja volt. Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e valakinek 

kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, 

más javaslat nem volt, a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság javaslata alapján szavazásra 

bocsátja az 1. határozati javaslatot.  
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A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

8/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

A tótkomlósi állati hulladékgyűjtő és átmeneti tároló telep működtetése 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tótkomlós és 

térsége Állati-hulladékkezelési Önkormányzati Tulajdonközösség 

(továbbiakban: tulajdonközösség) Közgyűlésének 1/2014. (I. 10.) sz. 

határozatában foglaltakat elfogadja, tudomásul veszi, hogy a 

tulajdonközösség a Tótkomlós és térsége Állati hulladékkezelési 

Önkormányzati Társulás keretében megvalósult állati hulladékkezelési 

rendszert 2014. február 1-től nem működteti.  

 

A tulajdonközösségben fellelhető,  osztatlan közös tulajdont képező 

ingó és ingatlan vagyonból az önkormányzatot megillető tulajdoni 

hányadot a Képviselő-testület elsősorban bérlet útján kívánja 

hasznosítani.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

javaslata alapján a 2. határozati javaslatot.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

9/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

Az állati hulladékkezelési rendszer részét képező ingó és ingatlan vagyon 

használatára vonatkozóan forgalmi értékbecslés beszerzése 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tótkomlós és 

térsége Állati-hulladékkezelési Önkormányzati Tulajdonközösség 

(továbbiakban: tulajdonközösség) Közgyűlésének 1/2014. (I. 10.) sz. 

határozatában foglaltak alapján a Tótkomlós és térsége Állati 

hulladékkezelési Önkormányzati Társulás keretében megvalósult állati 

hulladékkezelési rendszer részét képező ingó és ingatlan vagyon 

használatára vonatkozóan forgalmi értékbecslés beszerzéséről határoz.  

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges 

intézkedések megtételére. 

 

 Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: 2014. február 15. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

javaslata alapján a 3. határozati javaslatot.  
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A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

10/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

Az állati hulladékkezelési rendszer és a közös tulajdont képező ingóságok 

hasznosítására pályázati kiírás összeállítása és közzététele  

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tótkomlós és 

térsége Állati-hulladékkezelési Önkormányzati Tulajdonközösség 

(továbbiakban: tulajdonközösség) Közgyűlésének 1/2014. (I. 10.) sz. 

határozatában foglaltak alapján a Tótkomlós és térsége Állati 

hulladékkezelési Önkormányzati Társulás keretében megvalósult állati 

hulladékkezelési rendszer és a közös tulajdont képező ingóságok 

hasznosítására pályázati kiírást tesz közzé bérleti díj meghatározása 

nélkül.  

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázati kiírás 

összeállítására és annak megjelentetése érdekében szükséges 

intézkedések megtételére.   

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert arra, hogy 

eredménytelen pályázati eljárás esetén a szükséges újabb pályázati 

felhívás közzétételéről gondoskodjon.  A pályázatok benyújtására 

minden esetben 45 napot kell biztosítani. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

javaslata alapján a 4. határozati javaslatot.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

11/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

A tótkomlósi állati hulladékgyűjtő és átmeneti tároló telep használata a 

bérbeadás útján történő hasznosításig 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tótkomlós és 

térsége Állati hulladékkezelési Önkormányzati Társulás keretében 

megvalósult állati hulladékkezelési rendszert 2014. február 1-től 

annak bérbeadásáig hasznosítja bérleti díj fizetési kötelezettség nélkül 

azzal, hogy vállalja a telep fenntartási költségeinek (éves költség 

540.000,- Ft) megfizetését. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: értelem szerint 
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Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

javaslata alapján az 5. határozati javaslatot.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

12/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

Ajánlat kérés a településen keletkező állati hulladék összegyűjtésére 

és elszállítására 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a településen 

keletkező állati hulladék összegyűjtésére és elszállítására ajánlatot kér 

be az ATEV Fehérjefeldolgozó Zrt.-től (6800 Hódmezővásárhely, 

Tanya 1232/b.), valamint  Gáspár Tamás egyéni vállalkozótól (5830 

Battonya, Vasút út 42.).  

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert arra, hogy a 

kedvezőbb ajánlatot adó ajánlattevővel kösse meg a közszolgáltatási 

szerződést, melyről a Képviselő-testületet tájékoztatnia kell.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: az ajánlatok bekérésére 2014. február 15., a képviselő-

testület tájékoztatására: a szerződés kötést követő testületi ülés  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Tájékoztatásként elmondja, hogy csütörtökön, 2014. január 31-

én, Többcélú Kistérségi Társulási ülésre kerül sor, ahova az ATEV Zrt. is meghívást kapott. 

Remélhetőleg választ kapnak arra is, hogy az állati hulla begyűjtéséről milyen szolgáltatási 

szerződés formájában tud majd gondoskodni az önkormányzat.  

 

5. Az önkormányzatok és társulásaik 2013. december 31-ei adósságállományának 

állam általi átvállalása 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkéri Varga András képviselőt, bizottsági elnököt, hogy 

ismertesse a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság határozatát. 

 

Varga András képviselő, bizottsági elnök: Ismerteti a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

határozatát. 

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.”  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy az állam 2014. február 28-ig teljes mértékben 

átvállalja a települési önkormányzatok és azok társulásainak 2013. december 31-én fennálló - 

a törvényi rendelkezés alapján - az adósság átvállalásba bevonható hitelek tartozásait (tőke és 

járulékai). A megállapodás megkötésének feltétele a képviselő-testület – jelen előterjesztés 

határozati javaslatában szereplő – határozathozatala. 

Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata? Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, 
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a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság javaslata alapján szavazásra bocsátja a határozati 

javaslatot.  

 

 

 

 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

13/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

Az önkormányzatok és társulásaik 2013. december 31-ei 

adósságállományának állam általi átvállalása 

 

1. Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország 

2014. évi központi költségvetéséről szóló 2013. évi CCXXX. törvény 

(továbbiakban: 2014. évi költségvetési törvény) 67-68. §-aiban 

foglaltakra figyelemmel kinyilvánítja, hogy a 2014. évi költségvetési 

törvényben írt feltételekkel az adósságállománya Magyar Állam által 

történő átvállalását igénybe kívánja venni. 

 

2. A Képviselő-testület kijelenti, hogy az Önkormányzat 2013. december 

5-én nem rendelkezett olyan betéttel vagy egyéb számlaköveteléssel, 

ami kifejezetten egy adott adósságelemhez kapcsolódott, és annak 

fedezetére, teljesítésének biztosításául szolgált. 

 

3. A Képviselő-testület kijelenti, hogy amennyiben az Önkormányzat 

egy átvállalással érintett ügylete az ügylethez kapcsolódóan befolyó 

támogatás, illetve egyéb bevétel miatt bevétel megelőlegezésére 

szolgáló ügyletté válik, úgy a befolyt bevétel összegét, legfeljebb az 

érintett adósságból átvállalásra került összeg erejéig, a bevétel 

beérkezését követő 3 munkanapon belül átutalja a kincstár által 

megjelölt fizetési számlára. 

 

4. A Képviselő-testület kinyilvánítja, hogy a Polgári Törvénykönyvről 

szóló 1959. évi IV. törvény 332. § alapján megállapodást kíván kötni a 

Magyar Állammal az Önkormányzatot terhelő, az adósságátvállalással 

érintett adósságállománya átvállalásáról. 

 

5. A Képviselő-testület az adósságátvállalással összefüggésben 

felhatalmazza a polgármestert, hogy: 

a) megtegye a 2014. évi költségvetési törvény 67-68. §-ai szerinti 

nyilatkozatokat és intézkedéseket; 

b) az átvállalással érintett adósság részét képező ügyleteket a 2014. évi 

költségvetési törvény 67-68. §-a szerinti átvállalás érdekében 

átalakítsa; 

c) a 2014. évi költségvetési törvény 68. § (4) bekezdése szerinti 

megállapodásokat megkösse.  
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6. A Képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy az 

adósságátvállalással kapcsolatos intézkedéseiről a soron következő 

ülésén tájékoztassa a testületet. 
 

            Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

             Vantara Jánosné pénzügyi osztályvezető 

Határidő: 2014. február 28. 

 

6. Egyebek 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy egyebekben van-e valakinek kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, javaslata? 

 

- Plakátolással kapcsolatos kérés 
 

Varga Zoltán országgyűlési képviselő: Elmondja, hogy a 4. számú választókerület minden 

polgármesterének, polgármester asszonyának a mai napot írt egy levelet, melyben arra kéri 

Őket, hogy küldjék meg számára azt, hogy milyen lehetőségek vannak a településen 

választási hirdetmények elhelyezésére. Szeretné, ha olyan konkrét helyeket jelölnének meg, 

ahol a jelölő szervek különböző plakátjaikat, hirdetményeiket jól látható helyen el tudják 

helyezni.   

 

Malya György képviselő: Elmondja, hogy a 4 évvel ezelőtti választáskor a jelölő szervek 

megbeszélték és megegyeztek abban, hogy ki, hova, mikor helyezi el saját plakátját. Erre az 

alkalomra hirdető oszlopokat készítettek, melyeket a város frekventált helyeire kihelyeztek.  

A plakátolás módját és lebonyolítását – véleménye szerint – problémamentesen megoldották. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Az említett levelet még nem kapta kézhez. Elmondja, hogy a 

plakátolás módjáról, annak helyéről természetesen tájékoztatni fogja.  

 

- Előzetes hozzájárulás praxisjog elidegenítéshez  
 

Dr. Garay Rita polgármester: Tájékoztatja a jelenlévőket arról, hogy a hét elején felkereste 

dr. Machnitz András, nyugdíjas felnőtt háziorvos, és bejelentette, hogy szeretné eladni a 

praxisát dr. Pölös Gabriella részére. A doktor úr szeretné tudni, hogy a Képviselő-testület 

hozzájárul-e a praxisa elidegenítéséhez?  Ő megígérte, hogy a soros képviselő-testületi ülésen 

tájékoztatja a képviselőket a bejelentésről, és amennyiben szükséges, előzetes 

hozzájárulásukat adják a praxisjog elidegenítéséhez. Megkérdezi, hogy van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása, javaslata? 

 

Malya György képviselő: Megkérdezi, hogy előre láthatóan mikor kerül sor az orvos váltásra? 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a doktor úr elmondása szerint rajta ez nem 

múlik, amint a doktornő rendezi jelenlegi jogviszonyát, és a praxis elidegenítésének akadálya 

nincs, sor kerülhet az orvos váltásra.  

 

Malya György képviselő: Javasolja, hogy a Képviselő-testület köszönje meg dr. Machnitz 

András munkáját, melyet több, mint 25 éven keresztül Tótkomlóson felnőtt háziorvosként 

végzett. 

 

Hovorka András képviselő: Elmondja, hogy jelenleg dr. Machnitz András felnőtt háziorvos 

helyettesíti heti 3 alkalommal dr. Szugyiczki Ilona gyermek háziorvost. Megkérdezi, hogy 

milyen formában lesz megoldva a helyettesítés akkor, ha a doktor úr eladja a praxisát? 
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Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy dr. Szugyiczki Ilona gyermek háziorvos 

feladata az, hogy gondoskodjon a helyettesítési feladatok ellátásáról, és nem az 

önkormányzaté, de ha eljut az ügy az orvos váltásig, természetesen az önkormányzat is 

odafigyel arra, hogy a helyettesítés – amíg szükséges – továbbra is megoldott legyen.   

Megkérdezi, hogy a továbbiakban van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, más 

javaslata? Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, szavazásra 

bocsátja az alábbi javaslatot. 

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete előzetes hozzájárulását adja ahhoz, 

hogy dr. Machnitz András felnőtt háziorvos praxisjogát dr. Pölös Gabriella részére idegenítse 

el.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 6 fő.  

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot:  

14/2014. (I. 29.) kt. határozat: 

Előzetes hozzájárulás praxisjog elidegenítéséhez 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete előzetes 

hozzájárulását adja ahhoz, hogy dr. Machnitz András felnőtt háziorvos 

praxisjogát dr. Pölös Gabriella részére idegenítse el. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

                   Határidő: azonnal 

 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Felhívja a tisztelt jelenlévők figyelmét arra, hogy 2014. február 

1-jén 18,00 órától a Természet Házában Jótékonysági bál megrendezésére kerül sor, melynek 

célja a Mária szobor elhelyezésének támogatása. Aki teheti, vegyen részt a rendezvényen és 

támogassa e nemes célt.  

Szintén február 1-jén, délelőtt 10,00 órakor a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és 

Óvoda épületében kerül megrendezésre a Dél-Békés Mentőcsoport Közösségi napja. A 

rendezvény célja mindenekelőtt az, hogy a Dél-Békés Mentőcsoport bemutassa azt, hogy 

milyen tevékenységet lát el, valamit az, hogy olyan önkéntesek csatlakozzanak a 

mentőcsoporthoz, akik esetleges katasztrófa esetén vállalják azt, hogy önként segítenek. Aki 

teheti, látogasson el a rendezvényre, melyen gyermekeket is szívesen látnak.  

 

Továbbiakban elmondja, hogy jelen képviselő-testületi ülésen első alkalommal van jelen dr. 

Bohács Gábor aljegyző úr, akit ezúton bemutat mindazoknak, akik még nem ismerik.  

 

Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? 

További kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt.  

 

Az elhangzott döntésekkel kapcsolatban nem kezdeményez ismételt tárgyalást. 

 

Mivel az ülésen több napirend, egyéb felvetés nem hangzott el, a polgármester a nyílt ülést 

ezzel berekesztette. 

 

                      

Kmf. 

 

 

dr. Garay Rita                                              Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina 

 polgármester                                                                       jegyző 

 


